
 

Kraków 12.12.2020  

Ministerstwo Rozwoju 

Pracy i Technologii  

Pan Wicepremier Jarosław Gowin  

dotyczy: objęcia działalności gospodarczej z kodem PKD 47.77.Z instrumentami pomocowymi z Tarczy 6.0 

Szanowny Panie Wicepremierze,  

Dziękujemy za pismo z dnia 04.12.2020 wystosowane przez Ministerstwo Rozwoju Pracy i Technologii  

( Departament Małych i Średnich Przedsiębiorstw) - w załączeniu to pismo, będące odpowiedzią na nasze 

wystąpienie w kwestii objęcia branży sprzedaży detalicznej biżuterii i zegarków prowadzonej w 

wyspecjalizowanych sklepach ( PKD 47.77.Z) tarczą branżową 6.0.  

 

Zgodnie z sugestią czekaliśmy na zakończenie procesu legislacyjnego, jak wiadomo Sejm uchwalił 

końcową wersję ustawy, w której działalność gospodarcza o PKD 47.77.Z. nie została objęta pomocą.  

Takie nierówne traktowanie podmiotów gospodarczych działających na tym samym rynku i w takich samych 

uwarunkowaniach spowodowanych stanem epidemii jest dla nas niezrozumiałe .  

Tym bardziej , że lista kodów PKD uprawniających do wsparcia została ostatecznie poszerzona o niektóre 

dodatkowe rodzaje działalności handlu detalicznego .  

Prosimy o wyjaśnienie i uzasadnienie czym różni się w opinii Państwa Ministerstwa i Rządu sytuacja sklepów 

przykładowo odzieżowych , obuwniczych i innych z PKD objętych pomocą od sklepów z naszej branży 

jubilerskiej i innych nie objętych pomocą z Tarczy 6.0 zlokalizowanych w galeriach handlowych .  

My nie widzimy dobrego uzasadnienia do takiego wybiórczego działania i dyskryminowania niektórych branż i  

podmiotów gospodarczych. Wszystkie sklepy bez względu na ich PKD , które znajdują się w galeriach 

handlowych i które w wyniku rozporządzenia Rady Ministrów ( Poz.1972 ) z dnia 6 listopada 2020 r  

zostały zmuszone do zawieszenia działalności w okresie od 07.11 do 27.11.2020 są dokładnie w takiej samej 

sytuacji , czyli :  

a/ w okresie od 07.11 do 27.11.2020 notowały zerowe sprzedaże  

b/ muszą płacić Wynajmującemu ( Zarządcom centrów handlowych ) na ogół pełne stawki czynszu za najem 

lokali sklepowych za okres zamknięcia - Rząd nie wprowadził ustawowego zawieszenia czynszów najmu 

za okres zamknięcia galerii handlowych od 07.11 do 27.11.2020 r. i pozostawił Najemców osamotnionych 

w negocjowaniu z Wynajmującymi zniżek za okres drugiego lockdownu , a oczywistym jest że 

Wynajmujący mają dominującą pozycje w relacjach gospodarczo - prawnych z Najemcami. Właścicielami i 

zarządcami galerii handlowych są potężne zagraniczne korporacje lub instytucje finansowe, absolutnie nie 

skłonne do rozmów i ustępstw w stosunku do małych polskich firm .  
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Umowy najmu są niezwykle restrykcyjne dla Najemców , zawierają szeroką listę sankc ji, łącznie z zapisami o 

poddaniu się przez Najemcę egzekucji na podstawie art. 777.  

Tak jak podawaliśmy w naszym piśmie z dnia 27.11.2020 jesteśmy małą firmą, której 100 % przychodów pochodzi  

ze sprzedaży z czterech sklepów detalicznych zlokalizowanych w galeriach handlowych , nie prowadzimy sprzedaży  

internetowej, stąd w okresie od 07.11 do 27.11.2020 nasze przychody = O pln, a spadek obrotów w odniesieniu 

listopad 2020 / listopad 2019 wyniósł -73,78 % .  

Prowadzimy sklepy franczyzowe , realizujemy stosunkowo niskie marże na poziomie 30-40%, tylko jedno centrum 

handlowe udzieliło nam zniżki czynszu za okres od 07.11 do 27.11.2020, pozostałe trzy galerie naliczyły pełny 

czynsz za listopad - w załączeniu do tego pisma podajemy trzy faktury z tytułu czynszu 11/2020. 

 
Zatrudniamy 24 pracowników , którym chcemy zapewnić pracę i wynagrodzenia , ale nie zgadzamy się na taką  

sytuację, że Rząd zamyka nam na prawie miesiąc działalność gospodarczą i nie zwalnia nawet od odprowadzania  

składek ZUS za 11/2020 i nie wprowadza dofinansowania postojowego dla pracowników. Ponadto wspiera branże 

według znanego sobie tylko klucza , przykładowo w niektórych centrach handlowych nasze sklepy bezpośrednio 

sąsiadują witrynami ze sklepami odzieżowym i i obuwniczymi i zupełnie niedopuszczalne jest nierówne traktowanie tych 

branż .  

Pozostawienie nas bez wsparcia , będzie skutkowało utratą płynności , a w konsekwencji może to doprowadzić  

 do zwolnień pracowników i zamknięć sklepów .  

Stoimy na stanowisku , ż e skoro Rząd zdecydował się ingerować w naszą działalność gospodarczą i zamknąć ją, to także 

powinien poczuwać się do zauważenia , że swoimi decyzjami może doprowadzić nas do bankructwa. Rząd nie może 

zatem różnicować zamkniętych w listopadzie branż w galeriach handlowych i niektórych z nich pomijać w prowadzonych 

działaniach pomocowych .  

Reasumując prosimy, aby Pan przekazał nasze pismo , jako petycję - prośbę do Pana Premiera Rządu Polskiego 

Mateusza Morawieckiego o wydanie przez Rząd Polski rozporządzenia poszerzającego zakres branż , z których 

przedsiębiorcy będą mogli skorzystać z proponowanych instrumentów pomocowych w Tarczy 6.0, o tych 

przedsiębiorców którzy prowadzą działalność detaliczną w galeriach handlowych i których sklepy musiały zostać 

zamknięte w terminie od 07.11 do 27.11.2020 i zanotowali spadki obrotów w odniesieniu listopad 2020 /2019 większe 

niż -40 %  

Z poważaniem:  

 

Załączniki:  
faktura czynszowa za 11/2020 w C.H. Arkadia  

faktura czynszowa za 11/2020 w Galerii Bronowice Kraków 

faktura czynszowa za 11/2020 w C.H. M1 Kraków  
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